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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 10. februar 2014 stil-
let følgende spørgsmål nr. SUU 475 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fo-
rebyggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra So-
phie Løhde (V).

Spørgsmål nr. SUU 476:
’’Antallet af elektroniske data i det danske sundhedsvæsen stiger eksplosivt de
kommende år. Hvad er baggrunden for at kun én institution skal varetage da-
tabehandlingen af disse data til forskningsbrug? Kan det give anledning til fla-
skehalse, monopolisering og manglende incitament til kompetenceudvikling? ”

Svar:
Jeg er ikke bekendt med, at kun én institution varetager databehandlingen af 
sundhedsdata til forskningsbrug. 

Men jeg kan oplyse, at der er lige adgang for forskere til at anvende data til 
forskningsbrug på Statens Serum Institut (SSI), og at det samme lovgrundlag 
for adgang til data til forskningsbrug gælder, uanset hvor man er forsker. 

Som led i arbejdet i STARS* forventer jeg desuden, at der er gennemsigtighed 
i servicen i Forskerservice på SSI, og at servicen følges nøje, eksempelvis ud-
viklingen i svartiderne, jf. også min besvarelse af spørgsmål 475.
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